
     Protokół Nr XI/2015  

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 14 grudnia 2015 roku w lokalu
Urzędu Gminy w Dobrem.

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9 00 i trwały do godziny 11 10 .

W sesji udział wzięło 14 radnych /lista obecności na piśmie w załączeniu / , sołtysi
z terenu gminy dobre / lista obecności na piśmie w załączeniu / , Wójt Gminy Dobre,
Zastępca Wójta Gminy , Skarbnik Gminy , Sekretarz Gminy .
Radny nieobecny Pan Stanisław  Paderewski .

Do pkt.1 Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Gminy Dobre Pan Waldemar Szymański , 
który powitał wszystkich zebranych , poinformował ,że w sesji udział bierze 14 radnych co 
stanowi 94 % ustawowego składu Rady . W związku z tym sesja władna jest do 
podejmowania uchwał .

Radny P.Sadurski – zgłaszam wniosek formalny .
Przew.Rady Gminy – wnioski są w punkcie 10. 
Następnie przedstawił porządek sesji / na piśmie w załączeniu /.
Radny P.Sadurski – w tym momencie złamał Pan  dwa punkty w § 12 Regulaminu Pracy 
Rady Gminy przygotowanie sesji . Nie zostały zachowane terminy , tym bardziej ,że były 
dni świąteczne  , było za mało czasu ,aby zapoznać się z materiałami .Wnoszę o odroczenie 
terminu sesji.

Następnie protokólantka odczytała Wniosek Wójta Gminy o zwołanie sesji  oraz art.20 ust.3 
ustawy o samorządzie gminnym. Wniosek stanowi załącznik do niniejszego protokółu 

Wójt Gminy – Pan Sadurski nie zapoznał się  ze , nie muszę pisać ,że to jest sesja 
nadzwyczajna bo ustawa nie ma takiego zapisu . Mam takie prawo do zwołania sesji.
Radny K.Zaperty – mówiliśmy o nagrywaniu komisji , oglądałem ostatnią Komisję 
Rewizyjną , nagranie było również poza posiedzeniem .
Radny K.Laskowski – ja też mam wątpliwości co do terminowości .
Przew.Rady Gminy -w tamtej kadencji sesja  była zwołana z dnia na dzień .
Wójt Gminy – jako radni jesteście obdarzeni zaufaniem społecznym. Zastanówcie się nad 
tym cyrkiem , który robicie.
Te uchwały muszą być ogłoszone w Dzienniku Urzędowym Woj. Mazowieckiego .
Bijcie dalej piane , to nic dobrego nie wróży.
Radny St.Pawiński – niektórzy radni są nakręcani .
Radny P.Sadurski – mój wniosek o odroczenie sesji jest bo nie miałem możliwości  
przygotowania się .

Przew.Rady Gminy poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad .

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli porządek obrad 12 głosami za przy 2 przeciwnych 
głosach .
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Do pkt.2.Informacja o pismach , które wpłynęły do Rady Gminy .

Dwa pisma Mazowieckiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska  w sprawie 
„Stanu środowiska  w woj. mazowieckim w 2014 roku „ .
Pisma stanowią załączniki do niniejszego protokółu .

Do pkt.3.Komisje nie zgłosiły wniosków.

Do pkt.4.Wójt Gminy przedstawił informację  ze swojej działalności w okresie od dnia 26 listopada 
do dnia dzisiejszego :
1.Trwają prace związane z przygotowaniem dokumentacji projektowych na przebudowę 
dróg gminnych w miejscowościach: Rudzienko – Rudno
2.10 grudnia zostały zakończone i odebrane prace rekultywacyjne na składowisku odpadów 
w Makówcu Dużym. Koszt zadania to 153.748,77zł. Gmina otrzymała dotacje na zadanie na 
kwotę 76.874,37.
3.W dniu 07 grudnia odbyło się spotkanie informacyjne dla mieszkańców dotyczące Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej. Rozliczono wniosek o płatność na dotację z WFOSIGW  na  
opracowanie ww Planu, na kwotę 14.298.75zł, koszt całego zadania to 19.065,00zł. (nasz 
udział to 25 % kosztu zadania). 
4.Trwają  prace  projektowe  dotyczące  budowy   sieci  wodociągowej  z  przyłączami  w  
miejscowościach  Drop,  Świdrów,  Makówiec  Duży,  Sąchocin  gmina  Dobre.  Termin  
wykonania zadania 30.06.2015r. Złożono wniosek o ustalenie lokalizacji inwestycji celu  
publicznego. 
5.Trwają  prace  projektowe  dotyczące  budowy   sieci  wodociągowej  z  przyłączami  w  
miejscowościach Nowa Wieś, Marcelin gmina Dobre.   Termin wykonania dokumentacji  
30.05.2015r. 
6.Trwają prace uzupełnień procedur przetargowych na następujące dostawy: 
-  Dostawa  artykułów  żywnościowych  do  stołówki  szkolnej  w  Dobrem,  oraz  dostawa  
artykułów żywnościowych do stołówki przedszkolnej w Dobrem. 
7.W dniu 25.11.2015r otwarto oferty w przetargu nieograniczonym na wykonanie zadania 
Obsługa selektywnej zbiórki stałych odpadów komunalnych na terenie gminy Dobre i ich 
zagospodarowanie w okresie 01.01.2016r.  – 31.12.2017r.-unieważniono postępowanie w  
dniu 25 .11.2015- ponieważ ceny złożonych ofert przewyższyły wartość jaką Zamawiający 
zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia; 
8.W dniu 04.12.2015 ponownie otwarto oferty w przetargu nieograniczonym na wykonanie 
zadania Obsługa selektywnej zbiórki stałych odpadów komunalnych na terenie gminy Dobre 
i ich zagospodarowanie w okresie 01.01.2016r.  – 31.12.2017r.-unieważniono postępowanie 
w dniu 07.12.2015- ponieważ ceny złożonych ofert przewyższyły wartość jaką Zamawiający 
zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia;
9.W ramach funduszu sołeckiego ogłoszono zapytanie ofertowe na sprzedaż z  dostawą  
części materiałów(kostki  brukowej)  do  przebudowy   istniejącego  chodnika  w  ul.  K.  
Laszczki w Dobrem.
10.W ramach funduszu sołeckiego ogłoszono zapytanie ofertowe na sprzedaż z dostawą 
części materiałów(kostki brukowej) do budowy chodnika w Walentowie gm. Dobre.
11.W piątek służbowo byłem na Litwie , jest tam bardzo trudna sytuacja jeśli chodzi o  
polskość , w szkołach likwiduje się nauczanie języka polskiego. Chcemy utworzyć 
szlak polsko litewski . Dobre byłoby  jednym z punktów na tym szlaku .
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Do pkt.5.Zapytania radnych i sołtysów.

Radna H.Wadas – na poprzedniej sesji Pani sołtys Nowakowska zgłosiła problem nauczania 
w Szkole Podst.w Mlęcinie . Czy były prowadzone jakieś rozmowy .
Na 2016 rok zaprojektowane jest wodociągowanie , czy pozostaną jeszcze inne wsie czy to 
już będzie końcówka? Czy została usunięta wada na drogach w Jaczewku i w Brzozowicy 
zgodnie z obietnicą ?
Sołtys sołectwa Brzozowica – z funduszu sołeckiego miało być oświetlenie uliczne , słupy 
już były ,ale pojechały do Kątów Borucza . Co z dalszą częścią , jedni mieszkańcy mają i 
drogę i oświetlenie , pozostali nic nie mają . Kto podjął taka decyzję?
Radny St.Pawiński – kilkakrotnie dopominałem się o przystanek na drodze  powiatowej dla 
dzieci z Rąbierzy . Przydałaby się jakaś mała wiatka.
Radny .K.Laskowski – szkoła  w Mlęcinie , czy była to pierwsza wersja projektu 
organizacyjnego czy była też inna wersja ? W sprawie ripok-u , może trzeba było 
oprotestować te ceny .
Radny W.Bogucki -mam pytanie odnośnie  drogi w Rakówcu przy kablu linii 110 kV. Drogę 
rozjeżdżono . Droga do Gęsianki nie nadaje się do użytku , dowożone są dzieci.
P.W.Słowik sołtys sołectwa Katy Borucza – przez Kąty Borucza -  przebiega droga krajowa 
nr 50 , są dwa przystanki z zatoczkami . Na tych przystankach zatrzymują się TIR-y , kosze 
są pełne śmieci , kierowcy załatwiają swoje potrzeby fizjologiczne. Proszę o kontakt  z 
Zarządem Dróg , aby rozwiązać ten problem .
Radny R.Sajnóg – na jakim etapie jest ppp ? Proszę o konkretne dane .

W tym czasie obrady opuścił radny P.Sadurski godz.9 40 .

Do pkt.6.Podjęcie Podjęcie uchwały zmieniającej  Uchwałę  w  sprawie określenia  stawek  podatku 
od   środków  transportowych  . 

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za przy 1 wstrzymującym się od 
głosu .
Uchwała Nr XI/81/15 na piśmie  w załączeniu .

Podczas głosowania jeden radny nieobecny .

Do pkt.7.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym 
   przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego prowadzonym na terenie 
   Gminy  Dobre przez podmioty nie należące do sektora finansów publicznych oraz trybu i 
   zakresu   kontroli prawidłowości jej pobrania i  wykorzystania .

  Radny M.Poławski – czym podyktowane jest podjęcie tej uchwały ?
Sekretarz Gminy – zmianą ustawy . Przedszkola nie mogłyby otrzymywać  dotacji  .
W pierwotnym projekcie , który Państwo otrzymali były zapisy z ustawy , których nie 
należy umieszczać w uchwale.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za przy 1 wstrzymującym się od 
głosu .
Podczas głosowania jeden radny nieobecny .



Uchwała Nr XI/82/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.8.Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej, sposobu jej poboru oraz określenia 
inkasentów    i wysokości  pobieranego wynagrodzenia.

Sekretarz Gminy – w uchwale w zasadzie nic się nie zmienia , zmieniły się przepisy .
P.W.Sadowski inkasent na targowicy – ja bym prosił o zmianę wynagrodzenia z 
procentowego na inne.
Wójt Gminy - spróbujemy rozpatrzeć ten wniosek na najbliższym posiedzeniu Komisji 
BOR.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 12 głosami za 1 wstrzymującym się od głosu .
Podczas głosowania 1 radny nieobecny .

Uchwała Nr XI/XI/83/15 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.9.Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów .

Z-ca Wójta – łączenie klas w Szkole w Mlęcinie , konkretnej odpowiedzi udzielimy na sesji 
w dniu 29 grudnia .Arkusz organizacyjny z poprzedniego roku szkolnego zawierał łączenie 
klas 2 i 3  oraz 5 i 6 . Obecnie 2 i 3 oraz 4 i 5.
P.Nowakowska – łączony jest język polski .
Radna H.Wadas – bardzo proszę o zajęcie ie tą sprawą .
Wójt Gminy – arkusz organizacyjny został zatwierdzony przez dyrektora szkoły .Wynikły 
jakieś problemy , zajmiemy się ta sprawą. Pełna informacja będzie na następnej sesji .
Projekt wodno kanalizacyjny na 2016 rok , zostaną jeszcze takie sytuacje , które
nie będą wodociągowane . Między innymi w Dobrem i tu będziemy pisali do cegielni o 
partycypowanie w kosztach budowy wodociągu bo to cegielnia jest sprawcą ,że u jednego z 
mieszkańców nie ma wody w studni . W Katach Borucza planujemy dokumentację na 
wodociąg , na Komisji BOR będę miał pewną propozycję.
Usterka na drogach w Jaczewku i Brzozowicy , po pismach do wykonawcy dróg , 
wykonawca pojawił się 3 grudnia i zaczął stabilizację równać równarką . Podejmiemy 
dalsze działania w tej sprawie .
Oświetlenie w Brzozowicy , koło remizy OSP złożono słupy , oświetlenie będzie od 
Walentowa. W tym tygodniu prace będą  zakończone w ramach funduszu sołeckiego.
Przystanek Rąbierz Kolonia , przybywa nam cały czas nowych zadań dla moich 
pracowników . Mam nadzieje ,że wreszcie pracownicy ruszą z wiatkami .
Łączenie nauczania w Mlęcinie , odpowiem w dniu 29 grudnia .
Oprotestowanie ripok-u , na siłę chciano nas przyłączyć do regionu warszawskiego , my 
chcemy do ostrołęcko siedleckiego ze względu na mniejszą kwotę za megatonę .
Radny K.Laskowski – czy te stawki ustala Urząd Marszałkowski ?
Wójt Gminy – nie.
Radny K.Laskowski – na konwencie Wójtów można zając stanowisko i przedłożyć go 
odpowiednim władzom.
Wójt Gminy – nie mamy wpływu na ceny . Na konwencie Wójtów zajęliśmy stanowisko .
Droga po kablu w Rakówcu , droga nie jest jeszcze odebrana bo trwają jakieś poprawki . 
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My tę drogę musimy odebrać. Droga do Gęsianki, jest to droga powiatowa , ja w tej 
sprawie dzwonię do dyrekcji Zarządu Dróg , ale proszę  radnych i sołtysów o telefony . 
Dziwię się radnym powiatowym ,że nie podjęli jeszcze interwencji .W pierwszej kolejności
musimy zadbać o nasze drogi gminne.
Radna H.Wadas – jeśli dzwoni się do zarządu Dróg to mieszkańcy odsyłani są od jednej 
osoby do drugiej. Prosimy o udostępnienie nam telefonów . 
Wójt Gminy - ja wiem jaka jest sytuacja na drogach . Droga Nr 50 w Kątach Borucza , to 
nie my zostawiamy  te śmieci , robią to nasi goście. Ja mogę zwrócić się z pismem do 
zarządcy drogi o interwencję. Oświetlenie w ramach ppp, jest to w fazie uzgodnień . W 
środę odbędzie się spotkanie  z panem Modrzejewskim . Generalnie rozmawiamy o tym od 
wiosny , jest to długa procedura.  W Dniu 29 grudnia przekaż Państwu dalsze informacje.

Do pkt.10.Wolne wnioski.

Przew.Rady Gminy – pisaliśmy pismo do Zarządu dróg Powiatowych o naprawę drogi do 
Wyględówka . Nie otrzymaliśmy nawet odpowiedzi . Cała Polska wchodzi w 3 p.
Radna H.Wadas – jakie to są głównie inwestycje ?
Przew.Rady Gminy – budowa oczyszczalni, remont sądu w Nowym Sączu i wiele innych  , 
drogi ,szpitale , oświetlenie , remonty budynków.
Radny K.Laskowski – mam wątpliwości co do tego , to jest inna forma kredytu ,ale 
nie wpisywane w zadłużenie . Zobaczymy jak samorządy z tego wyjdą .
Proszę,aby Pan wystąpił do Zakładu Energetycznego o przedstawienie najbliższych planów  
budowy sieci i modernizacji na terenie naszej gminy .

Radni w głosowaniu jawnym wniosek przyjęli jednogłośnie .

Podczas głosowania dwóch radnych nieobecnych.

Radna D.Wielechowska – linia 110 kV , czy którakolwiek droga została już odebrana?\
Kiedy zostaną dokonane odbiory ?
Wójt Gminy - żadna droga nie została odebrana. Nie znam harmonogramu robót . Zwrócą 
się do nas o o odbiór tych dróg .
Radna D.Wielechowska – jest problem w Rudzienku , droga zmieszała się z prywatnymi 
działkami .
Radny St.Pawiński - w związku z ta firmą  , lekceważą mieszkańców i  Urząd Gminy .
Drogi i przepusty są zapchane błotem . Odnośnie odpadów , 4 złote było dużo , trzeba 
negocjować z firmą ,aby opłata nie wzrosła. Może rzadziej odbierać śmieci.
Radny K.Zaperty – pytałem o projekt organizacji ruchu , przedstawiciel firmy powiedział, 
że mogą jeździć po drogach  publicznych jak chcą i kiedy chcą . Gmina wzięła milion 
złotych za drogi . Jaki mamy wpływ i na jakiej podstawie mamy dochodzić roszczeń?
Radny St.Pawiński - w rozmowie na temat dróg firma powiedziała ,że zostawi drogę w 
takim stanie w jakim zastała .
Wójt Gminy – odszkodowanie było za jedną drogę w Rąbierzy .
Radny K.Zaperty – czy te pieniądze wpłynęły za naszej kadencji ?
Wójt Gminy – 100 tysięcy złotych wpłynęło w tamtym roku , a reszta w tym roku .
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Radny K .Laskowski -w takiej umowie zapisane jest ,że droga będzie naprawiona , anie 
tylko jej odcinek.
Radny St.Pawiński – firma miała zrobić całą drogę w Rabierzy .
Wójt Gminy – ja muszę respektować  zapisy umowy , którą zastałem.
Przew.Rady Gminy – na spotkaniach z firmą doprowadziłem do tego ,że mieszkańcy zostali 
załatwieni zgodnie z ich życzeniami .Potem kontakt ze mną urwali.
Radny W.Bogucki -jeśli będzie robiony odbiór dróg to proszę ,żeby nie był zimą. Może
zrobić objazd tych dróg .
Wójt Gminy – ja na bieżąco objeżdżam drogi.
Radny W.Boguki – składam wniosek formalny ,aby na Komisji BOR-u w dniu 21 grudnia 
objechać drogi .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli wniosek 11 głosami za przy 1 wstrzymującym się od 
głosu .
Podczas głosowania dwóch radnych nieobecnych .

Sołtys sołectwa Rakówiec zwróciła uwagę ,że na drodze w Rakówcu na prostym odcinku 
ustawione są znaki uwaga ostre zakręty i ograniczenie prędkości do 30 km.

Następnie Przewodniczący rady Gminy oraz Wójt Gminy złożyli życzenia świąteczne i 
noworoczne dla wszystkich obecnych oraz mieszkańców gminy Dobre .

Do pkt.11.W związku  wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady  Gminy dokonał
zamknięcia sesji .

Protokółowała Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Kalinowska

       Waldemar Szymański 


